
BO.0002.9.2022 

Protokół nr LIII/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie 

w dniu 28 września 2022 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Wieruszowie, ul. Rynek  

1-7. Obrady rozpoczęto o godzinie 14:01, a zakończono o godz. 14:52 tego samego dnia. 

 

Lista obecności radnych: 

1. Mariusz Bartodziejski  

2. Dawid Boryczko 

3. Marlena Ciężka 

4. Iwona Ciężka-Głowacz 

5. Jarosław Dębski 

6. Marek Gotfryd 

7. Mirosław Jakubczak 

8. Władysław Kokot  

9. Mirosław Mojsa 

10. Piotr Niełacny  

11. Kacper Owczarski 

12. Marcin Piluch 

13. Adam Śpigiel  

14. Czesław Wróblewski  

 

1. Otwarcie obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

 

Przewodniczący Rady Adam Śpigiel poinformował, że sesja została zwołana zgodnie  

z obowiązującymi przepisami statutu gminy. Następnie powitał wszystkich radnych i gości, po 

czym stwierdził, że z ustawowej liczby radnych obecnych na sali jest 13, co stanowi kworum 

do podejmowania uchwał. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wręczenie Panu Andrzejowi Olbromskiemu dyplomu potwierdzającego wpisanie do 

Księgi Zasłużonych dla Gminy i Miasta Wieruszów. 

4. Podjęcie uchwał: 



1) w sprawie uchylenia uchwały Nr LII/398/2022 Rady Miejskiej w Wieruszowie  

z dnia 26 sierpnia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 

sfinansowanie deficytu budżetowego w celu realizacji inwestycji p. n. „Racjonalizacja 

zużycia energii w budynku mieszkalnym wielorodzinnym z punktem przedszkolnym 

w Mirkowie, gmina Wieruszów”, 

2) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w celu realizacji inwestycji p.n. 

”Racjonalizacja zużycia energii w budynku mieszkalnym wielorodzinnym  

z punktem przedszkolnym w Mirkowie, gmina Wieruszów”, 

3) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022, 

4) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata  

2022 – 2031, 

5) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka  

w Klubie Malucha w Wieruszowie oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie, 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat w Żłobku Miejskim prowadzonym 

przez Gminę Wieruszów, 

8) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwalniania od tygodniowego 

obowiązku wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze w szkołach lub przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Wieruszów, 

9) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Łódzkiemu, w związku  

z remontem drogi wojewódzkiej Nr 450 na terenie miejscowości Wyszanów  

(ul. Główna). 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

7. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie sesji. 

3. Wręczenie Panu Andrzejowi Olbromskiemu dyplomu potwierdzającego wpisanie do 

Księgi Zasłużonych dla Gminy i Miasta Wieruszów. 

Podczas sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, Burmistrz wraz z radnymi wręczyli Panu 

Andrzejowi Olbromskiemu dyplom potwierdzający wpisanie do Księgi Zasłużonych dla 

Gminy i Miasta Wieruszów. 

Pan Andrzej Olbromski to człowiek, który wiele wniósł w rozwój Gminy Wieruszów, a w 

szczególności turystyki. Swoją pracę z reguły realizuje społecznie z wielką charyzmą  

i oddaniem, a ślady jego działalności możemy dostrzec na całym obszarze Gminy Wieruszów. 

4. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie uchylenia uchwały Nr LIII/398/2022 Rady Miejskiej w Wieruszowie z dnia 

26 sierpnia 2022 r., 



Radni po otrzymaniu projektu i zapoznaniu się z jego treścią, nie wnieśli uwag i pytań wobec 

czego, Przewodniczący Rady poprosił Marlenę Ciężką o przedstawienie opinii Komisji 

Gospodarczej i Budżetu. Radna poinformowała, że uchylenie podjętej wcześniej uchwały 

dotyczącej zaciągnięcia długoterminowej pożyczki wynika z konieczności dostosowania 

obowiązujących zapisów do rozstrzygnięcia wydanego przez organ nadzoru stwierdzającego 

niepoprawny rok zaciągnięcia pożyczki. Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały Nr LIII/398/2022 Rady Miejskiej w Wieruszowie z dnia 26 sierpnia 2022 

r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na sfinansowanie deficytu budżetowego 

w celu realizacji inwestycji p. n. "Racjonalizacja zużycia energii w budynku mieszkalnym 

wielorodzinnym z punktem przedszkolnym w Mirkowie, gmina Wieruszów",  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

2) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w celu realizacji, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na Komisji, po 

czym zapytał radnych, czy zgłaszają uwagi bądź pytania. Wobec braku pytań i uwag, radna 

Marlena Ciężka odczytała pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Budżetu. Radna 

poinformowała, że zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

jest warunkiem uzyskania przez gminę dotacji stanowiącej jedno ze źródeł finansowania 

zaplanowanej inwestycji jaką jest „Racjonalizacja zużycia energii w budynku mieszkalnym 

wielorodzinnym z punktem przedszkolnym w Mirkowie, gmina Wieruszów”. (opinia stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w celu realizacji inwestycji p. n. "Racjonalizacja 

zużycia energii w budynku mieszkalnym wielorodzinnym z punktem przedszkolnym w 

Mirkowie, gmina Wieruszów",  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 



Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

3) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022, 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy zgłaszają pytania do projektu uchwały. Wobec ich 

braku poprosił Marlenę Ciężką – przewodniczącą Komisji Gospodarczej i Budżetu 

o zapoznanie radnych z opinią Komisji, która omawiała projekt uchwały na swoim 

posiedzeniu. Zabierając głos przewodnicząca Komisji poinformowała, że radni – członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. (opinia stanowi załącznik 

do protokołu) 

Uchwała została poddana pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

4) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 

- 2031, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt został omówiony na Komisji, po czym zapytał 

radnych, czy zgłaszają uwagi bądź pytania. Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych, 

ponownie poprosił Marlenę Ciężką o przedstawienie opinii Komisji Gospodarczej  

i Budżetu. Radna Ciężka poinformowała, że Komisja pozytywnie oceniła weryfikację 

przedsięwzięć, planowanych do uzyskania dochodów bieżących i majątkowych, wydatków 

bieżących i majątkowych oraz kwoty spłat zaciągniętych kredytów i pożyczek, emisji obligacji 

i kwot związanych z obsługą długu. Wskaźnik obsługi długu wyniesie na koniec roku 4,59 %  

i nie przekroczy określonych ustawowo limitów wynikających z ustawy o finansach 

publicznych (12,71). (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 - 2031, 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

5) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami, 

Radni po otrzymaniu projektu i zapoznaniu się z jego treścią, nie wnieśli uwag i pytań wobec 

czego, Przewodniczący Rady poprosił Mirosława Jakubczaka o przedstawienie opinii Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska. Radny poinformował, że Komisja 

przychyliła się do przedmiotowego projektu uchwały, który zobowiązuje burmistrza do 

sprawowania nadzoru nad działalnością żłobków i klubów dziecięcych. Podjęcie uchwały 

pozwoli na szczegółowe określenie zakresu nadzoru nad placówkami funkcjonującymi na 

terenie Gminy Wieruszów. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Klubie 

Malucha w Wieruszowie oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie, 

Przechodząc do kolejnego projektu uchwały w porządku obrad, Przewodniczący Rady 

poinformował radnych, że podobnie, jak inne projekty uchwał, został on omówiony na 

posiedzeniu Komisji i zapytał czy zebrani mają uwagi lub pytania. Radni nie wnieśli uwag 

wobec czego radny Mirosław Jakubczak odczytał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska do omawianego projektu. Zaproponowana  

w uchwale maksymalna kwota za całodzienne wyżywienie dziecka w Klubie Malucha wynika 

wzrostu cen żywności oraz postępującej inflacji. Ustalona stawka oparta na przeprowadzonej 

kalkulacji kosztów pozwoli na zapewnienie dzieciom wyżywienia zgodnego z aktualnymi 

wymaganiami. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 



Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w 

Klubie Malucha w Wieruszowie oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat w Żłobku Miejskim prowadzonym 

przez Gminę Wieruszów, 

W otworzonej dyskusji radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań, w związku z czym 

Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii Komisji, która omawiała projekt 

uchwały na swoim posiedzeniu. Radny Mirosław Jakubczak poinformował, że Komisja 

pozytywnie oceniła zaproponowaną maksymalną kwotę za całodzienne wyżywienie dziecka w 

Żłobku zgodnego z wymaganiami i aktualnymi normami. (opinia stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości opłat w Żłobku Miejskim prowadzonym 

przez Gminę Wieruszów,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

8) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwalniania od tygodniowego obowiązku 

wymiaru zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicza w szkołach 

lub przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wieruszów, 

 



W imieniu Burmistrza wniosek o wprowadzenie zmian do projektu uchwały zgłosiła 

Zastępca Burmistrza Marta Siubijak. Zmiany polegają na wprowadzeniu dodatkowego 

paragrafu 3, który otrzymałby brzmienie: „traci moc uchwała Nr XXI/146/2012 Rady Miejskiej 

w Wieruszowie z dnia 12 czerwca 2012 roku w sprawie określenia zasad udzielania  

i rozmiaru obniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Wieruszów oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych niektórych nauczycieli opublikowanej w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Łódzkiego z 2012 roku, pozycja 2491”. Powyższa zmiana wynika z faktu, że omyłkowo nie 

została w projekcie uchwały, uchylona uchwała z 2012 roku, która regulowała ten sam zakres. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowaną zmianę zgłoszoną przez 

panią Burmistrz. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany uchwały, polegającej na dodaniu paragrafu 3, uchylającego uchwałę z 2012 roku.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy zgłaszają pytania do projektu uchwały. Wobec ich 

braku po raz kolejny zwrócił się do Mirosława Jakubczaka – przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska o zapoznanie radnych z opinią 

Komisji, która omawiała projekt uchwały na swoim posiedzeniu. Radni – członkowie komisji 

nie mieli uwag do projektu uchwały dotyczącego konieczności aktualizacji zapisów 

ustalających zasady i rozmiar obniżek tygodniowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów szkół 

oraz przedszkoli. Zaproponowana uchwała umożliwi dostosowanie zapisów regulacji do 

obowiązujących norm. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

W związku z przyjętym wnioskiem dotyczącym zmiany w projekcie uchwały, 

Przewodniczący Rady poddał zmienioną uchwałę pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwalniania od tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć 

dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicza w szkołach lub przedszkolu, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Wieruszów,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

9) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Łódzkiemu, w związku  

z remontem drogi wojewódzkiej Nr 450 na terenie miejscowości Wyszanów (ul. Główna). 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został radnym przesłany, był także  

omawiany na Komisji, po czym zapytał, czy radni zgłaszają pytania. Radni nie mieli uwag do 

przedmiotowego projektu uchwały w związku z powyższym przewodnicząca Komisji 

Gospodarczej i Budżetu odczytała opinię Komisji. Radni – członkowie Komisji pozytywnie 

ocenili zamiar udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Łódzkiemu w związku  

z remontem drogi wojewódzkiej. Przeprowadzenie pilnego remontu zapewni bezpieczeństwo 

jej użytkownikom. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Łódzkiemu, w związku z remontem drogi 

wojewódzkiej Nr 450 na terenie miejscowości Wyszanów (ul. Główna). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski, Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot, Piotr Niełacny, Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący przypomniał, że interpelacje i zapytania należy złożyć pisemnie do Burmistrza 

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady, wnioski w formie ustnej. 

Radni nie zgłosili interpelacji, zapytań oraz wniosków. 

6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Przewodniczący poinformował, iż radni otrzymali protokół z LII  sesji Rady Miejskiej pocztą 

elektroniczną i zapytał czy mają jakieś zastrzeżenia co do tego protokołu. 

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z LII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

7. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 



Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie międzysesyjne 

Burmistrza Wieruszowa i zapytał czy mają jakieś pytania. 

Radny Marek Gotfryd zwrócił się z pytaniem, czego dotyczyła weryfikacja 

autentyczności podpisów świadków w ramach świadczenia ratowniczego dla strażaków 

Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Odpowiedzi na pytanie radnego udzieliła Zastępca Burmistrza Pani Marta Siubijak, 

która wyjaśniła, że w związku z wejściem nowego świadczenia przyznanego strażakom, którzy 

brali udział w akcjach OSP, zadaniem Burmistrza jest potwierdzanie autentyczności podpisów 

świadków, którzy świadczą, że dany strażak rzeczywiści brał udział jako członek Ochotniczej 

Straży Pożarnej w akcjach.   

Uzupełniając wypowiedź Pani Siubijak, Burmistrz powiedział, że jest to dodatek do 

emerytury w kwocie 200 zł dla członków OSP, którzy w określonych latach brali udział  

w akcjach gaśniczych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady, który nawiązując do kryzysu energetycznego  

i paliwowego zwrócił się z pytaniem do Burmistrza czy na terenie miasta i gminy Wieruszów 

występuje problem z zakupem opału do szkół oraz z oświetleniem ulic. Przewodniczący 

podniósł fakt, że w ostatnim czasie znaczący wzrost kosztów energii skłania do refleksji nad 

wydatkowaniem środków finansowych, rozważając zasadność otwarcia lodowiska w okresie 

zimowym czy basenów letnich w wakacje. 

 Odnosząc się do słów Przewodniczącego Rady, Burmistrz w pierwszej kolejności 

skierował swoje podziękowania za dotychczasową współpracę w stronę radnych  

i pracowników urzędu. To dzięki wspólnej pracy, wspólnym decyzjom przy obecnie trudnej 

sytuacji gospodarczo – ekonomicznej gmina nie musi borykać się z problemem oświetlenia ulic 

oraz martwić się przez najbliższe miesiące o zabezpieczenie szkół i instytucji podległych  

w ciepło. Burmistrz wyjaśnił, że pozostanie w spółce „Oświetlenie uliczne i drogowe” było 

bardzo dobrą decyzją, dzięki której zostało w dużej części wymienione oświetlenie uliczne, co 

daje możliwość ustawiania odpowiedniej „luksowości” na lampach (od 100 do 30 %) . Nad 

sytuacją energetyczną w gminie czuwa oddelegowany do tego pracownik urzędu. Nawiązując 

do zabezpieczenia szkół w opał, podkreślił, że jest to wynik odpowiednio szybko podjętych 

decyzji. W swojej wypowiedzi nawiązał również do słów Przewodniczącego dotyczących 

zasadności uruchomienia lodowiska czy rozstawienia basenów. Burmistrz zauważył, że decyzja 

o nieotwarciu basenów w sezonie letnim roku bieżącego dała gminie oszczędność ok. 

250.000,00 zł, a środki te można było przeznaczyć na inwestycje. Kończąc swoją wypowiedź, 

Burmistrz poprosił radnych aby podejmowane decyzje były przemyślane i odpowiedzialne. 

Należy wziąć pod uwagę w pierwszej kolejności wykonywanie zadań własnych, za które gmina 

jest odpowiedzialna. 

 Radna Iwona Ciężka – Głowacz wystąpiła z ustnym wnioskiem o wybudowanie 

chodnika w miejscowości Kowalówka. Przy tej okazji radna poinformowała, że mieszkańcy 

Gminy Galewice, w związku z budową linii Kolei Dużych Prędkości, która ma przebiegać 

przez Kolonię Osiek, złożyli do CPK wniosek o wybudowanie wiaduktu nad rondem. Taki sam 

wniosek został dzisiaj złożony na biuro podawcze Urzędu Miejskiego z prośbą  

o poparcie ze strony Gminy Wieruszów. 



 Udzielając odpowiedzi radnej, Burmistrz stwierdził, że każde przedsięwzięcie, 

wpływające na poziom bezpieczeństwa mieszkańców, w szczególności dzieci jest zasadne. 

Należy jednak zwrócić uwagę, że posiadana dokumentacja projektowa na w/w zadanie wymaga 

przeredagowania i dostosowania do aktualnie obowiązujących przepisów prawa. Wskazuje się 

na konieczność wykonania systemu odprowadzania wód opadowych, przebudowy istniejącej 

sieci elektroenergetycznej oraz wykonania oświetlenia ulicznego, w związku z czym 

przedmiotowa realizacja możliwa jest jedynie w podziale na etapy. Realizacja zadania jest 

ważna i potrzebna, jednak dotychczasowe doświadczenia z liczbą pieszych korzystających  

z istniejącego odcinka chodnika w m. Kowalówka (na wysokości przysiółka CZOK) wskazują, 

że jest ona niewielka, wobec czego, zadanie to nie może być priorytetowe.  

Odnosząc się do tematu budowy wiaduktu, Burmistrz zapewnił poparcie dla sąsiedniej 

gminy. 

 Radny Jarosław Dębski zapytał, gdzie można złożyć wniosek o dodatek na zakup 

pelletu?  

Odpowiedzi udzieliła z-ca Burmistrza Pani Marta Siubijak, która wyjaśniła, że wnioski 

o dodatek węglowy przyjmuje Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, natomiast 

wnioski na inne źródła ciepła można składać w Urzędzie Miejskim w Wieruszowie i są one 

przeznaczone dla gospodarstw domowych oraz instytucji wrażliwych ( mowa tutaj o szkołach, 

Kościołach,  ośrodkach zdrowia, Ochotniczych Strażach Pożarnych itd) a także dla 

przedsiębiorstw energetycznych. Wnioski można składać do 30 listopada 2022 r. 

Radny Piotr Niełacny poprosił o informacje, kiedy rozpoczną się zapowiedziane prace 

porządkowe w m. Lubczyna związane z zakończeniem budowy drogi wojewódzkiej nr 450.  

 Udzielając odpowiedzi radnemu, Burmistrz wyjaśnił, że końcowy etap zakończenia 

budowy drogi przypada na dzień 30 września. Na chwilę obecną zostały zainstalowane barierki 

ochronne przy przepustach, wykonane zostało oznakowanie poziome na drodze rowerowej. 

Oświetlenie, zamontowane pomiędzy ścieżką rowerową a jezdnią będzie spełniało swoją 

funkcję poprzez rozproszenie światła zarówno na jezdnię, jak i drogę rowerową. Został 

zasygnalizowany inwestorowi problem ze spływem wody z okolic bloku. Wykonana 

dokumentacja zdjęciowa została przedłożona w celu wykonania przez wykonawcę niezbędnych 

prac wykończeniowych i porządkowych przed zgłoszeniem gotowości do odbioru inwestycji.  

 Uzupełniając wypowiedź Burmistrza, Marta Siubijak potwierdziła, że na spotkaniu  

z inwestorem otrzymano zapewnienie, że prace porządkowe zostaną wykonane. 

  Głos zabrał radny Władysław Kokot, który zwrócił się do Burmistrza z prośbą  

o wykonanie remontu drogi gminnej w m. Mirków, biegnącej od drogi wojewódzkiej za 

pomnikiem Chrystusa Króla w prawo, w kierunku m. Lubczyna. Radny podkreślił, że stan drogi 

w wielu miejscach jest fatalny. 

 Obecny na sali sesyjnej sołtys Kowalówki, Pan Wacław Żbikowski poprosił 

Przewodniczącego Rady o możliwość zabrania głosu. Sołtys w swojej wypowiedzi złożył 

podziękowania wydziałowi Inwestycji i Zamówień Publicznych za przyjęcie i sprawną 

realizację zgłoszenia dotyczącego usunięcia gałęzi, nad chodnikiem przy ulicy Leśnej  

w Wieruszowie.  



Sołtys Wacław Żbikowski wyraził swoje poparcie dla wniosku radnej Iwony Ciężkiej-Głowacz 

dotyczącego budowy chodnika w m. Kowalówka. 

 

9. Zakończenie sesji. 

Ze względu na wyczerpany porządek obrad, Przewodniczący Rady zamknął o godzinie 14:52 

posiedzenie LIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała: Kamila Smus 

 

Pracownik ds. obsługi Rady Miejskiej 

i jednostek pomocniczych gminy 

 

 

 

                                                           Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miejskiej w Wieruszowie 

                                                            Adam Śpigiel 

                                          

 


